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Polgármesteri eseménynapló

November 25. Tokod Nagyközség Önkormány-
zata képviselő-testületének soron következő 
rendes ülésén vettem részt 17 órától.
November 27. Tokod-Üveggyárban a Mesevár 
Bölcsőde épületének átadó ünnepségén vettem 
részt, ahol tiszteletét tette Esztergom térségé-
nek országgyűlési képviselője, Erős Gábor Úr és 
a Komárom-Esztergom Vármegyei Közgyűlés 
alelnöke, Romanek Etelka Asszony is.
November 28. Tatabányára utaztam, ahol a Ko-
márom-Esztergom Vármegyei Közgyűlés ülé-
sén vettem részt, a közgyűlést követően 14 órá-
tól pedig díjátadó ünnepségen vettem részt a 
Megyeháza zászlóstermében. 
November 29. A Tokodi Babavarró Szakkör és a 
Tokodi Értékek és Gyűjtemények Házának fel-
ügyelői jótékonysági délutánján vettem részt. 
Köszönöm mindenkinek, aki hozzájárult a ren-
dezvény sikeréhez.
November 30. A Tokod Önkéntes Tűzoltó Egye-
sület tagjaival kora reggel útra keltünk, hogy te-
lepülésrészeink karácsonyfáinak alapjául szol-
gáló fenyőfákat a kivágást követően a helyükre 
szállítsuk. Köszönöm szépen a Tokod Önkéntes 
Tűzoltó Egyesület tagjainak a munkáját, Szűk 
Zoltán Úrnak, a Szűk-transz Kft. tulajdonosá-
nak a tehergépjármű biztosítását, nem utolsó 
sorban köszönöm a fenyőfák felajánlását Iva-
nics Ágnesnek és családjának, valamint Jászai 
József Úrnak és kedves feleségének, Kati néni-
nek.
December 6. A gyermekek legnagyobb örömé-
re Tokodra érkezett a Mikulás, aki először To-
kod-Üveggyárban, majd a Faluban, végül Eb-
szőnybányán kedveskedett finomságokkal a 
fiataloknak.

Köszönöm mindenkinek a segítséget, a Tokod 
Önkéntes Tűzoltó Egyesület tagjainak pedig a 
biztosítást.
December 7. A Tokodi Hegyeskő Általános Isko-
la udvarán megrendezésre kerülő Adventi Vásá-
ron vettem részt.
December 8. Régóta várt csillag látogatott el 
Tokodra, ugyanis László Attila személyében a 
Csillag születik televíziós tehetségkutató mű-
sor harmadik évadjának győztese adott adventi 
koncertet a Kantinban.
December 11. Az Őszirózsa Nyugdíjasklub évzá-
ró vacsoráján vettem részt. Ezúton is köszönöm 
szépen a meghívást.
December 12. 95. születésnapja alkalmából ott-
honában köszöntöttem Lukács Elemérnét. Isten 
éltesse Menci nénit.
December 14. A Feintool System Parts Tokod Kft. 
évzáró karácsonyi rendezvényén vettem részt a 
tokodi sportcsarnokban. Ezúton is köszönöm 
szépen a meghívást.
December 17. Budapestre utaztam a Külgazda-
sági és Külügyminisztériumba, ahol bejelentet-
ték a Feintool System Parts Tokod Kft. mintegy 
13 milliárd forintos beruházását, melynek ered-
ményeként új gyártósorok érkeznek Tokodra, 
hogy kitudják szolgálni a Volvo új megrendelé-
seit.
Késő délután pedig Tokod Nagyközség Önkor-
mányzatának és Polgármesteri Hivatalának év-
záró rendezvényén vettem részt.
December 18. A Tokodi Mesevár Óvoda Mini-
bölcsőde és Bölcsőde évzáró vacsoráján vettem 
részt. Ezúton is köszönöm szépen a meghívást.
December 20. A Kéknefelejcs Nótakör évzáró 
eseményén vettem részt. Ezúton is köszönöm 
szépen a meghívást.
December 22. Településünk falukarácsonyi ün-
nepségén vettem részt.
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• Az Országos Bringapark Program 2025 felhí-
vás keretén belül „Kerékpáros pumpapálya To-
kodon” című pályázat beadásáról és saját forrás 
biztosításáról döntöttünk.
• Közköltségen történő eltemettetés díjának be-
hajtásáról döntöttünk.
• Közterület elnevezésről döntöttünk.
• A régi üveggyári óvoda épületének árverésen 
történő értékesítése kapcsán döntöttünk arról, 
hogy a szabálytalan árverést semmissé kell nyil-
vánítani.

Robotka Julianna
jegyző

December 27. A Tokod Önkéntes Tűzoltó Egye-
sület tagjaival, valamint az önkormányzat kar-
bantartó kollégáival megkezdtük a szilveszteri 
bálra történő előkészületeket a sprotcsarnokban.
December 28. Az Annavölgyi Télitúrához már 
évek óta csatlakozik településünk, így ez a nap a 
túrának az előkészületeiről és annak utómunká-
latairól szólt. 
2025. január 8. Tokod Nagyközség Önkormány-
zata pályázatot hirdetett a Tokod belterület 602 
hrsz. kivett sporttelep 16694/27247 tulajdoni há-
nyadának versenytárgyalás útján történő eladá-
sára. A megadott határidőig összesen két ajánlat 
érkezett be, a borítékok bontása ezen a napon 14 
órakor történt meg a Tokodi Polgármesteri Hiva-
talban, ahol az ajánlattevők is jelen voltak.
Településünk újabb újszülöttjét köszönthettem, 
ezúton is jó egészséget kívánok Kőrösi-Kósa Ke-
vének és családjának.
Január 9. Tatabányára a Magyar Államkincstárba 
utaztam állampapírok ügyintézése céljából.
Január 18. Szombaton rendezték meg felvidéki 
testvértelepülésünkön, Csatán a hagyományos 
falusi disznótort. A kultúrháznál három csapat 
dolgozta fel a sertéseket, így az abból készült ter-
mékeket délután értékesítették a település lakos-
ságának. A házigazdákon kívül Csata Békés vár-
megyei testvértelepülésével és a tokodi delegáció 
tagjaival munkálkodtunk.
Január 24. A Tokodi Polgármesteri Hivatal ta-
nácstermében megrendezett Magyar Kultúra 
Napja alkalmából rendezett ünnepségen vettem 
részt.
Január 25. A tokodi delegáció tagjaként részt vet-
tem a X. Annavölgyi Falusi Disznótoron.

Tisztelettel,
Bánhidi László

polgármester

Beszámoló képviselő-testületi ülésről
2025 január 9-i rendkívüli ülés:
• A Tokod 602 helyrajzi szám alatti ingatlan -  
kivett sporttelep - értékesítéséről döntöttünk.
2025 január 27-i rendes ülés:
• Nem született döntés a költségvetésről, melyet 
a februári ülésen újra tárgyalni fog a testület.
• Az önkormányzat adósságot keletkeztető ügy-
leteiből eredő fizetési kötelezettségeinek meg-
állapításával kapcsolatos határozati javaslatot 
elfogadtuk.
• Az óvodai beiratkozás és a nyári szünet idő-
pontjáról döntöttünk.
• A bölcsődei nyári szünet időpontját meghatá-
roztuk.
• A közétkeztetést felülvizsgáltuk.
• A lejáró közvilágítás üzemeltetésére kötött 
szerződést a következő ülésen tárgyaljuk.
• Horváth Borbála kérelmét elutasítottuk.

Hangtechnikát és sörpadokat 
vásároltunk

Az Együtt Tokodért Egyesület sikeresen pályá-
zott a Bethlen Gábor Alapkezelő Zrt., Nemzeti 
Együttműködési Alap Civil szervezetek működé-
sének biztosítására vagy szakmai programjának 
megvalósítására és működésének biztosítására
fordítható összevont támogatás 2024. című pá-
lyázati kiírására. 

A NEAO-KP-1-2024/2-000765 pályázati azo-
nosítószámon, „Programszervezés és hang-
technikai eszköz beszerzése” címmel benyújtott 
pályázatán elnyert támogatásból valósult meg a 
Kockahegyi Piknik.

Ezen felül hangtechnikát és 20 db sörasztal gar-
nitúrát vásárolt egyesületünk.
Támogatás összege: 3 058 000 Ft

Együtt Tokodért Egyesület 
Pap Norbert
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Az Együtt Tokodért Egyesület sikeresen pályá-
zott a Bethlen Gábor Alapkezelő Nonprofit Zrt., 
Magyar Falu Program Falusi Civil Alap kereté-
ben „civil közösségi tevékenységek és feltétele-
ik támogatása (2023) című pályázatán az FCA-
KP-1-2023/3-000092 pályázati azonosítóval 
jelölt „Rendezvényszínpad beszerzése” című 
munkájával. Az elnyert támogatás teljes összege: 
2.000.000. Ft. 

A pályázaton elnyert támogatásból valósult meg 
egy rendezvényszínpad megvásárlása, ami segíti 
az egyesületet a jövőbeni szabadtéri programok 
lebonyolításában. 

Együtt Tokodért Egyesület 
Pap Norbert

Rendezvényszínpadot szereztünk be

95 éves lett Lukács Elemérné

Községünkben a szociális alapellátás a Dorog és 
Térsége Szociális Alapellátó Szolgálat által való-
sul meg. Három ellátási formában tudjuk segí-
teni a minket megkereső idős, vagy szociálisan 
rászorult embereket.
A nappali ellátás az idősek klubjában történik. 
Sok szeretettel várjuk azokat az idős embereket, 
akik társaságra vágynak a szürke hétköznapokon. 
Sokat beszélgetünk, szalonnát sütünk, kártyá-
zunk, filmezünk közösen. Időjárás függvényében 
igyekszünk programokat is szervezni ellátottja-
inkat: kirándulások a közeli tájakon, cirkuszlá-
togatások és strandolások a már szokásossá vált 
programjaink.
Egyszeri meleg étkezés -ebéd- igénybevételére 
is lehetőség van nálunk azok számára, akik szo-
ciálisan rászorultnak minősülnek, az életkoruk 
vagy az egészségügyi állapotuk miatt.
A házi segítségnyújtás szolgáltatási formánk ke-
retein belül segítséget nyújtunk a személyi higi-
énés szükségletek kielégítésében, gyógyszerek 
kiváltásában és adagolásában, a családdal való 
kapcsolattartásban segítünk. Az intézményi térí-
tési díj a jövedelem alapján kerül besorolásra!
2024. decemberétől személyzetünkben változás 
történt. A gondozói feladatainkat Kőházi Mari-
ann helyett a jövőben Szabó Erika látja el.
Az Idősek Klubjában megszervezésre került a ha-
gyományos karácsonyi ebéd, amit összekötöt-
tünk egy kis ajándékozással is. 

Jókat beszélgettünk, vidám 
hangulatban telt a délelőtt. 
Forduljon hozzánk szemé-
lyesen Tokodon a Deák Fe-
renc utca 8. szám alatt -a 
fogorvosi rendelő mellett-, 
vagy telefonon a 0630/ 833 
5116-os telefonszámon.

Nyitvatartás:  
    • Hétfőtől csütörtökig: 
       7:-15-ig
    • Pénteken: 7:-14-ig
Szeretettel várjuk Önöket!

Szívósné Resszer Márta- telephelyvezető
Hartyán Éva-gondozónő
Szabó Erika- gondozónő

Dorog és Térsége Szociális Alapellátó 
Szolgálat összefoglalója

December 12-én, 95. születésnapja alkalmából 
otthonában köszöntötte Bánhidi László polgár-
mester és Robotka Julianna jegyző asszony Lu-
kács Elemérnét. Menci néni a látogatáskor öröm-
mel mesélt családjáról és személyes történeteket 
is megosztott velünk. Jó egészséget, további bol-
dog, szeretettel teljes éveket kívánunk!
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A 2024/2025 -ös óvodai nevelési év első félévében székhely intézményünk-
ben számos különböző tevékenység és esemény segítette a gyermekek fejlő-
dését. Több hagyományos és tematikus napot ünnepeltünk.
- A népmese világnapjáról megemlékeztünk, mely a magyar mesehagyomá-
nyokat népszerűsíti. A gyerekek egész évben különböző népmeséket hallhat-
nak nap, mint nap az óvodapedagógusainktól. Meglepetésként az Ákom-Bá-
kom Bábcsoport Kis kondás című báb előadásával színesítettük ezt a napot. 
- Az állatok világnapja alkalmából a környező tanyákra látogattak csoport-
jaink. Megismerkedhettek az óvodásaink az állatok élelmezésére beraktáro-
zott takarmánnyal, természetes környezetükben a házi állatokkal. Köszön-

jük szépen Papp Feri bácsinak, hogy ellátogathattunk tanyájára. 
- Az óvoda október 18-án Zsíroskenyér partyt 
szervezett, rendkívül gazdag élményeket kínált a 
családok számára. 
Az Együtt Tokodért Egyesület által biztosított 
fényfüzér varázslatos hangulatot teremtett. Kö-
szönjük szépen a segítségüket, Pap Norbertnek a 
fotókat, hogy megörökítette a nap legjobb pillana-
tait. A családoknak szánt ügyességi játékok, mint 
a krumplihordás, téglarakás, popsi ping-pong 
- szórakoztató módon ösztönözték a mozgást és 
a közös játékot. A hagymás zsíros kenyér, tea és 
gyümölcsök is kellemes, családias hangulatot te-
remtettek. A rendezvény zárásaként az eredmény-
hirdetés és a díjak, mint az emléklapok, csokoládék 
és a győztes családok számára átadott kupák, még 
emlékezetesebbé tették a napot. Az aktív szülői részvétel és a pozitív visszajelzések azt mutatják, hogy 
az esemény valóban sikeres és értékes élményt nyújtott a résztvevők számára, valamint erősítette a 
közösség összetartását.
Köszönjük szépen a szalmabálákat Süveges Zoltánnak, melyek kényelmes pihenőhelyeket biztosítot-
tak a fáradt családok számára, ahol leülhettek és pihenhettek egy kicsit az aktív játékok után.
Köszönjük szépen a kenyér felajánlást a György Pékségnek. 
- Az Idősek Napja alkalmából a nagy csoportos óvodások műsorral tisztelegtek a szépkorúak előtt. 
Fontos hitvallásunk, hogy a gyerekek számára az idősek tisztelete és megbecsülése egy alapvető érték 
legyen, amit már fiatal korban el kell sajátítaniuk. Erősítsük a generációk közötti kapcsolatot, hogy 
tudják milyen fontos szerepet töltenek be az idősek a közösségünkben.
-Kihasználtuk gyönyörű természeti adottságainkat és több alkalommal kirándultunk a gyerekekkel. A 
jövő környezetét a jelen óvodásai fogják alapvetően meghatározni, ezért nagyon fontosnak tartjuk a 
környezetvédő magatartás megalapozását.
- Az óvodapedagógusok bábozása egy különleges és hatékony eszköz az óvodai nevelésben. Több al-
kalommal báboztunk óvodásainknak közösen az aulában. A bábok és a bábozás segítettek megragadni 
a gyerekek figyelmét, és játékos formában közvetítettek fontos tanulságokat, mint például a barátság, 
a tisztelet, az együttműködés vagy az érzelmek kifejezésének fontossága. 
-A bölcsőde megnyitóján is részt vettünk nagy csoportos óvodásainkkal.

-Település fásítási program keretében 10 gömb 
szivarfát ültettünk el közösen az önkormányzat 
dolgozóival. Nagyon fontosnak tartjuk a környe-
zettudatosságra nevelést, amit már óvodás korban 
kell megalapoznunk, hiszen ezáltal megtanul-
ják a gyerekek a harmonikus környezetbarát élet 
vezetést és a környezet megbecsülését is. Munka 
jellegű tevékenységet is folytattunk, mert gyako-
rolták óvodásaink a gereblye, ásó, kapa célszerű 
használatát is. 
- Az óvodások számára a Szent Márton templom 
látogatása egy fontos tanulási élményt jelentett, 
ahol megismerkedhettek a templom történetével 
és Szent Márton legendájával. Az ilyen események 
segítenek abban, hogy a gyerekek már fiatal kor-

ban kapcsolatba kerüljenek a vallási és kulturális hagyományokkal, miközben játékosan tanulhatnak 
a múlt értékeiről. Köszönjük szépen Fazekasné Robotka Magdi néninek a tárlat vezetést és a templom 
nyitását. 

Mesevár hírek

Cica csoport

Cica csoport

Lepke csoport
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Látogatás a libaudvarba igazi különleges élményt nyújtott a gyerekeknek, hiszen közvetlen kapcso-
latba kerülhettek az állatokkal, és lehetőségük volt megfigyelni őket a természetes környezetükben. 
Köszönjük szépen Fülöp Jánosnak, hogy ellátogathattunk hozzá. A gyerekek különösen élvezték, hogy 
kenyérrel etethették a libákat. Az állatok etetése nemcsak szórakoztató, hanem segítette a gyerekeket 
abban, hogy kialakítsák a felelősség és az állatok iránti tisztelet érzését. A Márton napi lampionos 
felvonulás az egész település számára egy összekovácsoló élményt jelentett, ahol a gyerekek és fel-
nőttek óvodások és iskolások közösen készültek és vettek részt. A lila hagymás zsíros kenyér és a forró 
tea biztosították a felvonulók számára a meleg és barátságos hangulatot, miközben a szebbnél szebb 
lámpások világították meg a település utcáit. Lámpás készítő verseny eredményét is kihirdettük. Az 
óvó nénik táncházával színesítettük az estét. Ez a program nemcsak a gyerekeknek, hanem az egész 
közösségnek örömet és izgalmat hozott, és erősítette a település hagyományainak átörökítését.

-Az adventi várakozás hetei, a karácsonyvárás 
egyik legjelentősebb ünnepi időszakunk az év so-
rán. Ezt a jeles napot egy hosszabb előkészület ve-
zetett be, adventi koszorún gyertya gyújtás, adventi 
kalendárium nyitogatása. A hagyományok ápolása 
közben történő együtt játszás, együtt munkálko-
dás, tervezgetés, mézes kalács sütés örömtelivé, 
izgalmassá tette a várakozási időszakot. Többet 
foglalkoztunk a szeretettel, a családdal, az otthon 
melegével. Arra törekedtünk, hogy ezeket az érté-
keket már kisgyermekkorban kell elpalántáznunk 
gyermekeinkben, hogy felnőve igazi belső értékké, 
életelvvé válhassanak. Bízunk benne, hogy olyan 
alapokat adtunk át, hogy felnőttként a hit, remény, 
a szeretet, a tolerancia, mások megsegítése, az ön-

zetlenség, a jóindulat az odafordulás alapvető igényükké válik. 
- Jótékonysági délutánon vettünk részt nagy cso-
portos óvodásainkkal, ahol tánccal kedveskedtünk 
a jelenlévő vendégeknek. 
-A Mikulás várása az óvodában mindig egy izgal-
mas és varázslatos élmény a gyermekek számára. 
Óvodásaink szeretettel készültek a Mikulás eljöve-
telére, izgatottan várták, hogy találkozhassanak a 
nagyszakállú, piros ruhás ajándékozóval. 
Köszönjük Tokod Nagyközség Önkormányzatának 
a meglepetés Mikulás csomagokat.
-A falu adventi vásárán a „Hópihe tánc” előadása 
igazi varázslatot hozott, amely nemcsak a gyere-
kek számára volt izgalmas, hanem a közönség szá-
mára is emlékezetes élményt jelentett. 
-December 13-án részt vettünk a világító adventi 
naptárban. Együtt éltük át a családokkal, vendégeinkkel, gyerekekkel az adventi várakozás örömét. 

-Karácsonyi ünnepség nemcsak ajándékokkal, hanem a közösen 
megélt pillanatokkal is gazdagította a gyerekeket, az óvoda kö-
zösségét.
-Szánkóztunk, csúszkáltunk az óvoda dombján a közeli kis erdő-
ben. 
-Gondoskodtunk a madarak, vadon élő állatok etetéséről. 
-Utazó Planetárium látogatott az óvodába, ahol megismerked-
hettek a gyermekek az égbolt csodáival, a csillagászattal, űrkuta-
tással, emlékezetes élményeket szereztek. 
-Köszönjük szépen Tokod Nagyközség Önkormányzatának, hogy 
mindenben segíti támogatja intézményünket. 

                                                                                       Horváthné Láris Bernadett
                          főigazgató helyettes

Süni csoport

Méhecske csoport

Maci csoport
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Az alábbiakban változtatás nélkül közöljük Pánczél Mihály polgármester úr tájékoztatóját:

„Tisztelt Olvasó Tokodon, Tokodüveggyárban, Ebszőnybányán! 
Egy hír hallatán fogtam tollat, mely arról szól, hogy az önkormányzat által meghirdetett versenytárgya-
láson egy személy 95 millió forintos vételárat ajánlott fel a tokodüveggyári sporttelep megvásárlására. 
Tekintettel arra, hogy egykori sportvezetőként, polgármesterként teljeskörű betekintéssel rendelke-
zem a kérdéses ingatlanról, a következőkben beavatom Önöket az 1996 évi privatizációtól a mai napig a 
sporttelep viszontagságos történetének megismeréséhez. 
A Tokodi Üveggyár privatizációja után 1996-ban sor került az egykori szociális, kulturális és sportléte-
sítmények privatizációjára is. Így az Állami Vagyonügynökség eladásra kínálta a kultúrotthont, óvodát, 
bölcsödét és a sportpályát is. Az akkori önkormányzat számomra ismeretlen okból, melynek elemzése 
ennek az írásnak nem is tárgya, lemondott elővételi jogairól, igy az óvoda és bölcsőde egyenként mint-
egy 2-2,5 millió forintért Kellner Jenő birtokába került. A kultúrotthon egy magánszemély segítségével 
később került az önkormányzathoz. A sokmilliót érő sportpályát, amit az akkor még működő futball-
csapat használt, a TÜSC egyesület vette meg a vételárat fokozatosan csökkentve 825 000 forintért. Az 
egyesület elnöke akkoriban én voltam. A vételhez a családom ( papír szerint a feleségem) adott határo-
zatlan időre szóló kölcsönt a legminimálisabb, jegybanki kamatra. Reméltük, hogy az egyesület anyagi 
gondjai hamarosan megoldódnak és a pénzünket visszakapjuk, de váratlan akadályok merültek fel. Az 
üveggyárnak a korábbi megállapodások szerint bejárása (szolgalmi joga) volt az ingatlanra. Ivóvízkutat 
üzemeltettek ott stb.
Mint az új tulajdonos képviselőjének az egyesület elnökének nekem kellett volna az új szolgalmi jogról 
megállapodni Bodáné Cser Erzsébet tulajdonos igazgatóval, de ez nem sikerült. Az ügy miatt a munka-
helyemen az üveggyárban lehetetlen helyzetbe kerültem, így osztályvezetői állásomat közös megegye-
zéssel 1997 nyarán megszüntettem. A szolgalmi jog megegyezésének hiányában a földhivatal a telek 
bejegyzését az egyesület nevére megtagadta bár annak használatának továbbra se volt akadálya.
2008 táján a polgármesteri időszakom idején a megyei vagyonügynökség felajánlotta, hogy vásároljuk 
meg önkormányzatunknak a pályát. azt a pályát amit a sportegyesület már 1996-ban kifizetett. 
Hogy hogyan került az államhoz vissza a pálya az a mai napig titok, de azt végülis jogi úton mintegy 
300 000 forintos költséggel visszaszereztük. Abban az időben már Dér Kálmán volt az egyesület elnöke. 
Akkor a földhivatal már nem foglakozott a szolgalmi jog kérdésével és bejegyezte az ingatlant a spor-
tegyesület nevére. Nekem és a sportegyesület későbbi vezetőinek és sporttársaimnak is az volt a véle-
ménye, hogy a pálya legjobb gazdája az önkormányzat lenne. Ha pályát megveszik, a kölcsönt is vissza-
tudjuk fizetni. végül is az üzletre már polgármesteri munkámból visszavonulásom után 2013-ban került 
sor. Akkor az egyesület tartozása már a minimális kamat mellett mintegy 5,7 millió forintra rúgott a 
kölcsönadó felé
Többszöri egyeztetés során bár Tóth Tivadar polgármester úrban a jószándék megvolt az általa vezetett 
képviselőtestület a klub nehéz helyzetét saját erőfölényét kihasználva az akkor 26 millióra értékelt pá-
lyáért arcátlan módon 4,6 millió forintos vételárat ajánlott fel. Bár senkisem tett pisztolyt a fejünkhöz, a 
további 1 millió forintról önként lemondtunk. A sportegyesület végül is 4,6 millió forintért elajándékozta 
a pályát melynek fejében az önkormányzat kifizetett nekünk 4,6 millió forintot, belefoglalva a szerző-
désbe, hogy további követelésünk nincs.  A kiemelés nem véletlen, a szerződés tényleg ajándékozásáról 
szól. Az ajándékba kapott pálya területének mintegy 1/3-t néhány hónapon belül kb 7 millió forintért el-
adták számomra ismeretlen vevőnek, aki ott műfüves pályát építtetett. Cserébe az egyesület még kapott 
egy minimális pályahasználati jogot, de többre nem is nagyon van jelenleg szükség.  A napokban röppent 
fel a hír, hogy az önkormányzat által eladásra meghirdetett pályázatot 95 millió forintos ajánlattétellel 
egy vállalkozó nyerte meg a dorogi önkormányzat elől, ki szintén pályázó volt.  A mai körülmények kö-
zött a pálya eladását egyébként helyeslem. Remélem, hogy azt továbbra is sportcélokra fogják használni 
a tokodi fiatalok kizárása nélkül, nem pedig egy lakópark épül egy esetleges rendezési tervmódosítás 
után. 
Felhívom azonban szíves figyelmüket ne tapsolják meg magukat és ne emeljenek Glóriát a fejük fölé. A 
családom támogatása, egykori sporttársaim támogatása nélkül ez a pálya már 29 éve magántulajdonban 
lenne úgy, ahogy az üveggyári óvoda és bölcsőde, úgy, ahogy ebszőnybányai iskola, óvoda és kultúrott-
hon.
Bár azoktól, akik illatékesek lettek volna a pályáért folytatott közel 30 évig folytatott áldozatos munká-
ért, sem én, sem sporttársaim senkitől nem kaptunk köszönetet. Megnyugat az a tudat, hogy a sportsze-
rető üveggyáriak értékelik munkánkat. 
A sportegyesület egy korszaka lezárult. 2 év múlva, 2026-ban ünnepeljük megalakulásunk 100 éves év-
fordulóját. Nincs minek örülnünk!!!
Én a magam részéről szeretettel gondolok vissza egykori játékostársaimra, a szurkolókra és edzőkol-
légáimra. Köszönetet mondok azoknak, akik lemondásom után a rendkívüli nehéz anyagi helyzetben is 
vállalták a sportegyesület vezetését: Nikodém Istvánnak, Pánczél Ferencnek, Sándor Ferencnek és sokan 
másoknak.”

Pánczél Mihály

Privatizáció a köbön - Egy sportpálya elajándékozásának története
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“A Múlt és Jövő Közötti Egyensúly” - reagálás Pánczél Mihály 

polgármester Úr cikkére
Tisztelt Tokodiak!

Pánczél Mihály polgármester Úr által megjelentetett cikk a Tokod-Üveggyári Sporttelep történetét és 
annak hosszú, sok kihívással teli múltját ismertette. Tisztában vagyunk azzal, hogy a sporttelep ügyei 
mindig is érzékeny témát jelentettek a helyi közösség számára, és nem is kívánunk elzárkózni a múlt 
eseményeinek felelevenítésétől. Azonban fontosnak tartjuk, hogy a cikkben leírtakra válaszoljunk, re-
agáljunk, különös tekintettel a jelenlegi testület döntéseire, amelyek mind a sporttelep sorsát, mind a 
közösségi érdekeket figyelembe véve születtek.

Fontos visszaemlékezni arra is, hogy a Tokod-Üveggyári sporttelep az elmúlt évtizedekben mennyire 
elhagyatottá vált, és az infrastrukturális állapota is jelentősen leromlott, egészen addig, amíg az ön-
kormányzat nem vásárolta meg a területet a Tokod-Üveggyári Sport Clubtól. A sporttelep hosszú időn 
keresztül nem kapott kellő figyelmet, így nemcsak a helyi közösség számára, hanem a sportegyesü-
let működésének szempontjából is komoly kihívásokat jelentett. Ezt a problémát sikerült 2013-ban a 
korábbi testületnek orvosolni, azzal a megoldással, hogy a terület egy részét (kb. 30%) értékesítették 
Mayer László Úr részére, aki különböző infrastrukturális beruházásokat hajtott végre a telepen. Az ál-
tala végrehajtott fejlesztések hozzájárultak a sporttelep állapotának javításához, és lehetőséget adtak 
arra, hogy a sportélet ismét fellendüljön Tokod-Üveggyárban.
A jelenlegi képviselő-testület számára a sporttelep jövője érdekében hozott döntések célja, hogy biz-
tosítsuk továbbiakban is a hosszú távú fenntarthatóságot. A fennmaradó terület eladásának döntése 
nemcsak a múlt problémáit figyelembe véve, hanem a jövőbeli lehetőségekre is tekintettel született 
meg. Az új tulajdonos, aki ezután is elkötelezett a helyi sportélet iránt, készséggel biztosítja az egyesü-
let számára a pályahasználatot és a további együttműködés lehetőségét, ezzel elősegítve a sporttelep 
további fejlődését és a közösség érdekeinek szolgálatát. 

Bár a cikkben említett múltbéli döntések és azok következményei kétségkívül nagy hatással voltak a 
sporttelep jelenlegi helyzetére, azonban mi a jelenre és a jövőre koncentráltunk. Megértjük, hogy az 
ingatlan története és a sportegyesület korábbi vezetésének erőfeszítései sokak számára fontosak, de 
a jelenlegi testület feladata az, hogy figyelembe vegye a folyamatosan változó körülményeket és a kö-
zösség érdekeit.
Polgármester Úr az általa leírtak alapján úgy véli, hogy a döntéseink kapcsán önmagunkat ünnepeljük, 
azonban mi – a jelenlegi képviselő-testület tagjai – inkább arra törekszünk, hogy munkánk eredmé-
nyét a közösség javára fordítsuk, és ne a személyes dicsőség vagy elismerés legyen a fókuszban. Min-
den lépésünket, minden döntésünket a település és a helyi lakosság érdekében hoztuk, és az eddigi 
eredmények nem egyes emberek, hanem a közös munkánk eredményei.
A jövőben is mindent elkövetünk annak érdekében, hogy a Tokod-Üveggyári Sporttelep továbbra is a 
helyi közösség szolgálatában is álljon, továbbá hogy a helyi sportélet sikeres fejlődése támogatva le-
gyen.

Tisztelettel,
Bánhidi László

polgármester
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Óvodások műsorával egybekötött ünnepség keretében avattuk fel 2024. november 27-én, szerdán az 
új kétcsoportos, 28 férőhelyes Mesevár Bölcsődét. A rendezvényen Bánhidi László polgármester kö-
szöntötte a jelenlévőket, köztük Erős Gábor országgyűlési képviselőt, Romanek Etelkát, a vármegyei 
közgyűlés elnökét, Robotka Julianna jegyző asszonyt, Aknainé Szóda Krisztinát, a Tokodi Mesevár 
Óvoda – Mini Bölcsőde és Bölcsőde főigazgatóját.
Bánhidi László szerint egy új fejezet kezdődött Tokod életében, hiszen a bölcsőde nemcsak egy új 
építmény, hanem egyben a közösség szíve is. Úgy véli, hogy a gyermekek a jövő motorjai, ezért is fon-
tos, hogy biztosítsák számukra a megfelelő alapokat és megteremtsék a boldog és sikeres élet felté-
teleit. Köszönetet mondott a projekt résztvevőinek, valamint Magyarország Kormányának a Helyre-
állítási és Ellenállóképességi Eszköz (RRF) keretében megítélt 420 millió forint vissza nem térítendő 
támogatásért.

Erős Gábor méltatta a képviselő-testületet és ismertette, hogy az új bölcsőde idén Év Háza díjat nyert 
Komárom-Esztergom vármegyében.
Aknainé Szóda Krisztina kijelentette: igyekeznek jó gazdái lenni a bölcsődének, ahol a kollégák szere-
tettel és elhivatottsággal várják majd a legkisebbeket és biztosítják azt a támogatást, amire ebben az 
érzékeny életszakaszban szükség van.
A köszöntők után következett az óvodások műsora, akiket Horváthné Láris Bernadett főigazga-
tó-helyettes asszony készített fel az ünnepségre. Ezután emlékplaketteket adtak át Erős Gábornak, 
Romanek Etelkának, Dankó Kristófnak, a DKD Kft. ügyvezető tulajdonosának, Juhász Bálintnak, a 
Tempo-Consulting Kft. ügyvezető tulajdonosának, a Pesti Építő Zrt. képviseletében Turi Árpádnak, 
Hertlik István műszaki ellenőrnek, és Gyöngyösi Anitának, a Tokodi Polgármesteri Hivatal műszaki 
ügyintézőjének.
 A díjátadót követően Pánczél Istvánné tokodi lakos osztotta meg gondolatait, majd Aknainé Szóda 
Krisztina, Bánhidi László, Erős Gábor, Kovácsné Pál Andrea bölcsődei szakmai vezető és Romanek 
Etelka a főbejárat előtt közösen átvágta a nemzeti színű szalagot. Végül Szőcs László megáldotta az 
új intézményt, melyet Dankó Kristóf okleveles építészmérnök, tervező vezetésével ismerhettek és te-
kinthettek meg az érdeklődők.

Átadtuk a tokod-üveggyári Mesevár Bölcsődét

Csomagokkal kedveskedett a gyermekeknek a Mikulás

2024. december 6-án, pénteken elsőként Tokod-Üveggyárba látogatott el a Mikulás, aki hintón érke-
zett meg a Liszt Ferenc Művelődési Házhoz. A közös éneklés után több mint száz csomagot osztott ki 
a tokodi gyermekeknek. A Mikulás ezután hintójával továbbhaladt a Községháza elé, ahol a bátrabbak 
elénekelhettek egy dalt neki és a közös fényképek sem maradhattak el. Kora este, utolsó állomásként 
aztán Tokod-Ebszőnybányára is megérkezett, ott is örömmel vették át a gyermekek a csomagokat.
Önkormányzatunk nevében köszönjük Farkas Lajosnak, Bombicz Juditnak, a Tokodi Mesevár Óvoda 
– Mini Bölcsőde és Bölcsőde dolgozóinak, valamint a Tokod Önkéntes Tűzoltó Egyesület tagjainak a 
december 6-i rendezvény megszervezéséhez és lebonyolításához nyújtott segítséget!
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Jótékonysági délutánt szerveztek
2024. november 29-én ismét nagy létszámmal 
rendezte meg a Tokodi Babavarró Szakkör, illetve 
a Tokodi Értékek és Gyűjtemények Házának fel-
ügyelői a karácsony előtti jótékonysági délutánt 
a Hegyeskő Általános Iskolában. Népszerű volt a 
játszóház, a gyertyaöntés, a kavicsfestés, a mé-
zeskalács díszítés és a csillámtetoválás is. 
Nagy örömükre az összes zsákbamacska elfo-
gyott és minden tombolatárgy gazdára talált. A 
szervezők köszönik szépen mindenkinek, aki 
munkájával, adományával hozzájárult a jóté-
konysági rendezvény sikeréhez, melynek bevé-
teléből két rászoruló családot támogattak. 
Köszönet illeti továbbá a Mesevár óvodát, a He-
gyeskő iskola bábelőadó diákjait és felkészítőit, 
valamint Aknai Benedeket a nagyszerű előadáso-
kért.

Csillag érkezett Tokodra
Régóta várt csillag látogatott el Tokodra decem-
ber 8-án, ugyanis László Attila személyében a 
Csillag születik televíziós tehetségkutató műsor 
harmadik évadjának győztese adott adventi kon-
certet a Kantinban.
Az erdélyi származású énekes fellépése iránt 
nagy volt az érdeklődés, volt, aki Debrecenből 
utazott el településünkre, hogy élőben hallgassa 
a népszerű előadó hangját. 
László Attila többek között Fenyő Miklós, John 
Lennon, Máté Péter és Republic dalokkal is meg-
lepte a közönséget, de a karácsonyi dalok sem hi-
ányozhattak a repertoárból.
A koncert Tokod Nagyközség Önkormányzatának 
támogatásával valósult meg. Köszönjük minden-
kinek, aki eljött az adventi rendezvényre!

Adventi vásárokat rendeztünk
Meghitt hangulatban telt el a 2024-es eszten-
dő első adventi vására, melyet december 7-én, 
szombaton rendezett meg önkormányzatunk a 
Tokodi Hegyeskő Általános Iskola udvarán. 

Több mint tíz árus várta portékáival az érdeklő-
dőket. Az iskolások többek között kézzel készí-
tett díszeket kínáltak eladásra, de az asztaloknál 
akár jövő évi tokodi naptárat, ünnepi dekorációt 
és mézet is lehetett vásárolni. A látogatók for-
ró teát, valamint forralt bort is fogyaszthattak a 
helyszínen.
A jó hangulatú rendezvényt színesítette a Toko-
di Mesevár Óvoda – Mini Bölcsőde és Bölcsődébe 
járó gyermekek műsora is.
Egy héttől később, december 14-én, szombaton 
a tokod-üveggyári Liszt Ferenc Művelődési Ház 
előtti terület vált nyüzsgő forgataggá.

 Forró tea és forralt bor illata lengte be a hely-
színt, a Liszt Ferenc Művelődési Ház előtti teret, 
ahol Faragó Ferenc alpolgármester köszöntője 
után a Tokodi Mesevár Óvoda – Mini Bölcsőde 
és Bölcsőde üveggyári óvodai intézményébe járó 
gyermekek adták elő kis műsorukat. Az óvodáso-
kat Nyersné Keck Izabella óvodapedagógus ké-
szítette fel.
A gyermekműsor után az Egy Cselekvő To-
kod-Üveggyárért Csoport (ECSET) tagjai a forró 
tea és forralt bor mellett zsíros kenyérrel is ké-
szültek a résztvevőknek.
Köszönjük mindazoknak, akik a hideg idő ellené-
re is kilátogattak a rendezvényekre és köszönjük 
mindazok segítségét, akik hozzájárultak az idei 
adventi vásárok megrendezéséhez!
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December 22-én, aranyvasárnap a falukarácsonyi rendezvény keretében lobbant fel az adventi ko-
szorú negyedik gyertyája a Népművészeti Alkotóházban, mellyel véget ért a várakozással teli adventi 
időszak Tokodon. A helyszínen Kordik Szabolcs, az ünnepség moderátora köszöntötte a jelenlévőket, 
majd kijelentette: a generációkat összekötő esemény résztvevői nem csupán a karácsony fényével, 
hanem a közösen megélt pillanatok varázsával is gazdagodhattak.
Bánhidi László polgármester beszédében kiemelte a Tokodra jellemző példás közösségi összefogást, 
egyúttal bízik benne, hogy a következő esztendőben is az együtt gondolkodás fogja jellemezni min-
dennapjainkat. Azt kérte a jelenlévőktől, hogy az év legszentebb ünnepén felejtsék el a problémákat, 
helyette öleljenek, szeressenek, és becsüljék meg, hogy családtagjaik, szeretteik körében tölthetik el 
a karácsonyi időszakot. Végül Tokod Nagyközség Önkormányzata, a képviselő-testület és a Tokodi 
Polgármesteri Hivatal nevében áldott karácsonyt, békés új esztendőt és jó egészséget kívánt minden-
kinek.

A köszöntő után Robotka Julianna, településünk jegyzője gyújtotta meg az adventi koszorú gyer-
tyáit, majd következett a Tokodi Hegyeskő Általános Iskola diákjainak ünnepi műsora. A havazás 
miatt a reptéren rekedt tanulók felelevenítették több nemzet karácsonyi dalait, szokásait és táncos 
koreográfiával is színesítették előadásukat. A diákokat Lerner Mária és Pavelka Beáta pedagógusok 
készítették fel a falukarácsonyi rendezvényre.
A rendezvény második részében is megható pillanatokat élhettünk át, hiszen Vereckei Attila karnagy, 
zenetanár, feleségével, a szintén zenepedagógus Vereckei Beátával karácsonyi – adventi előadással 
kedveskedtek a jelenlévőknek. A szervezők az idei évben is forró teával, forralt borral és sütemények-
kel is kedveskedtek a falukarácsony résztvevőinek. A kötetlen beszélgetéssel záruló rendezvény végé-
re pedig stílusosan megérkezett a havazás is, így még emlékezetesebb maradt a falukarácsony.
Köszönjük mindazoknak, akik aranyvasárnap ellátogattak a Népművészeti Alkotóházba, hogy együtt, 
közösen ünnepeljünk!

Együtt ünnepeltük a karácsonyt

Több százan túráztak együtt az éjszakában
December 28-án rendezték meg a 22. Annavölgyi Téli Túrát, melyen 
hivatalosan 505 fő vett részt. A Tokodról induló túrázók Miklós-berek 
érintésével elhaladtak a Nagy-Gete „alatt”, majd együtt, egy csapatként 
érkeztek meg annavölgyről indult kirándulókkal az egykori szénmedence 
központjába, Dorogra. Az annavölgyi gyülekezőponton 285 fő, Tokodon 
220 fő regisztrált. Tokodról indulva a táv 10 kilométer, míg Annavölgyről 
8 kilométer volt. A tokodi csoportot Kovács Tibor, az annavölgyit pedig 
Bánhidi Dávid vezette. A pihenő idén is Csolnokon, a Bányász Művelődési 
Házban volt, ahol forró teával, forralt borral és zsíros kenyérrel is várták 
a résztvevőket. Ezen a helyen Bánhidi József, Annavölgy polgármestere 
köszönetet mondott mindenkinek, aki közreműködött a túra szervezé-
sében, lebonyolításában, illetve itt ismertették a „legeket.”
Az Annavölgyről indult csoport legidősebb tagjai Flórián Tiborné (77 
éves) és Magyarfalvi Imre (78 éves) voltak, a legfiatalabb résztvevő pedig 
Gacsai Kristóf (5 éves) volt. A legmesszebbről Pápai Róbert (Bocskaikert 
250 km) érkezett. A Tokodon regisztrált túrázók között Búzásné Árkosi Anna (76 éves) és Nagy Károly 
(75 éves) volt a legidősebb, a legfiatalabb induló pedig Maksai Boróka (6 éves) volt. A legmesszebbről 
Varga Anikó (Ozora, 158 km) jött. Az idei túrán születésnaposként vett részt Tóth Benjamin (22 éves).
A pihenő után a kirándulók Dorog felé vették az irányt, a cél ugyanis a Reimann Bányászattörténeti 
Miniverzumnál volt. Köszönjük mindenkinek, aki velünk tartott az év egyik leginkább várt, egyben 
leghangulatosabb eseményén, a 22. Annavölgyi Téli Túrán!
Szervezők: Annavölgy Község Önkormányzata, Tokod Nagyközség Önkormányzata, Együtt Tokodért 
Egyesület, Jelzek Közösségfejlesztő Egyesület, KÖZÖD Egyesület, Tokod Falu Helytörténeti Kultúr-
misszió és Reimann Bányászattörténeti Miniverzum.
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Kötetbemutatóval ünnepeltük  
a Magyar Kultúra Napját

Év játékvezetője lett Linn KevinBállal búcsúztattuk az óévet

A Szomori Fiúk Zenekar vezetésével remek han-
gulatban búcsúztatták el együtt a 2024. évi Tokodi 
Jótékonysági Szilveszteri Batyus Bál résztvevői az 
óévet december 31-én a sportcsarnokban.
A nyitótánc előtt Pap Norbert önkormányzati 
képviselő, az Együtt Tokodért Egyesület elnöke 
köszöntötte a jelenlévőket. Elmondta, hogy a bál 
a Tokod Önkéntes Tűzoltó Egyesület és a Toko-
di Csillagfény Mazsorett Csoport szervezésében 
valósult meg, egyúttal megköszönte a szervezők 
munkáját.

Pap Norbert köszönetet mondott továbbá az 
Együtt Tokodért Egyesület tagjainak – akik az el-
múlt esztendőben is számtalan rendezvény lebo-
nyolításában segítettek –, az önkormányzatnak, 
Bánhidi László polgármesternek és a képvise-
lő-testületnek is. 
Megköszönte az RHS DJ Team tulajdonosának, 
Ábrahám Zoltánnak, valamint Kálmán Jánosnak, 
a Visual Technics tulajdonosának, hogy fény- és 
hangtechnikával hozzájárultak a szilveszteri bál 
hangulatához. A képviselő-testület nevében meg-
köszönte Góra Gergőnek, a Tokod Önkéntes Tűz-
oltó Egyesület elnökének és a Veres családnak, 
hogy évről évre fontos szerepet vállalnak a jóté-
konysági szilveszteri batyus bál megszervezésé-
ben.

A hagyományokhoz híven a Tokodi Csillagfény 
Mazsorett csoport nyitótáncot adott elő, a ko-
reográfiát Veres Cintia állította össze. 
Az óévbúcsúztató rendezvény további részében 
a Szomori Fiúk Zenekar változatos repertoárral 
szórakoztatta a közönséget. 
Köszönjük mindenkinek, aki velünk együtt bú-
csúztatta a 2024-es esztendőt!

Falunk büszkesége, Linn Kevin újabb nívós el-
ismerésben részesült. A fiatal játékvezető pá-
lyafutását már eddig is számos siker jellemezte, 
jelenleg vármegyei I. osztályú kerettag.
2021-ben ő lett a megye legjobb 25 év alatti já-
tékvezetője, teljesítményéért Embsberger Gyu-
la-díjat kapott.
2025. január 18-án az MLSZ Komárom-Eszter-
gom Vármegyei Igazgatóság Játékvezetői Bi-
zottságnak évnyitó bálján pedig az év legjobb já-
tékvezetőjének járó Marton László-díjat vehette 
át. Gratulálunk!

Szívhez szóló, mély érzelmeket kiváltó költemé-
nyek hangzottak el január 24-én, a polgármes-
teri hivatalban megrendezett magyar kultúra 
napi rendezvényen, amelyen bemutatták Szepesi 
Zsuzsanna tokodi származású Művészeti Nívó-
díjas költőnő tizenegyedik, Hogy tisztán állhass 
című verseskötetét. 
Az önkormányzat nevében Bánhidi László pol-
gármester köszöntötte a résztvevőket a tanács-
teremben, majd elmondta: a rendezvény kiváló 
lehetőséget nyújtott arra, hogy együtt ünnepel-
jék a magyar kultúra gazdaságát és szépségét. 
Szepesi Zsuzsanna mesélt a borító történetéről, 
kitért a könyvben szereplő grafikákra és egy-egy 
költemény kapcsán személyes élményeket, tör-
téneteket is felidézett. A kötet bemutatásában 
Horányi László Jászai Mari-díjas színművész is 
közreműködött, aki Szepesi Zsuzsannával közö-
sen több verset is előadott.
Köszönjük mindenkinek, aki eljött az önkor-
mányzat és Tokod Nagyközség Könyvtárának 
közös rendezvényére!
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Csatai disznótoron vendégeskedtünk

Január 18-án, szombaton rendezték meg felvidé-
ki testvértelepülésünkön, Csatán a hagyományos 
falusi disznótort. 
A házigazdákon kívül a Csata Békés vármegyei 
testvértelepüléséről, Csabacsűdről érkezett dele-
gáció és a tokodiak is szorgosan munkálkodtak a 
helyszínen. A jó hangulatú rendezvényen a kol-
bász és hurka mellett készült többek között pe-
csenye, sült vér, toroskáposzta és töpörtyű is.
Köszönjük felvidéki testvértelepülésünknek a 
meghívást és a vendéglátást!

Finomságok készültek Annavölgyön

Kelendő volt a tokodi kolbász, de a hurka, a pe-
csenye és a sült vér is népszerűnek bizonyult a 
X. Annavölgyi Falusi Disznótoron, melyet janu-
ár 25-én, szombaton rendezett meg Annavölgy 
Község Önkormányzata és a JELZEK Közösségfej-
lesztő Egyesület. A reggeli órákban tíz csapat állt 
munkába a főtéren, a sátraknál klasszikus disz-
nótoros ételeket lehetett megkóstolni, emellett 
a JELZEK retro konyhával igyekezett a vendégek 
igényeit kiszolgálni.
A rendezvényen évek óta részt vesz a tokodi dele-
gáció. Rajtuk kívül csolnoki, kesztölci és lábatlani 
csapatok is részt vettek a disznótoron. A sátrak-
nál az annavölgyi Munkácsy utcában élők, a do-
rogi Eötvös iskola pedagógusai és a diákok szülei, 
valamint az esztergomi hivatásos tűzoltók és az 
Esztergomi Bor- és Gasztro Barátok Egyesülete 
is finomságokkal várta a látogatókat. Emellett a 
kesztölci Velmo tanya jóvoltából sajtkülönleges-
ségeket is meg lehetett kóstolni. 

Idén is voltak kísérőprogramok, népszerű volt a 
kosárhinta, sokan felültek a röfivonatra és ma-
gasba emelkedtek a sárisápi tűzoltók utánfutós 
emelőkosarával. 
A Kelevézek fellépése mellett többek között be-
tyár- és csikós bemutató, Molnár Renáta fiatal 
tokodaltárói énekes szereplése és a MenőMolyok 
táncprodukciója is színesítette a napot. A tom-
bolasorsolás sem maradhatott el, a nyeremények 
átadásában Erős Gábor, térségünk országgyűlési 
képviselője is segédkezett. 
A tokodi csapat nevében köszönjük a szervezők-
nek a meghívást, a látogatóknak pedig köszönjük, 
hogy megkóstolták a klasszikus disznótoros éte-
leinket!

Január 19-én, vasárnap a dorogi sportcsarnok-
ban rendezték meg a VG Bau Klíma Kupát, melyen 
a TÜSC csapata is szerepelt. A tokod-üveggyári 
labdarúgók a C csoportban kaptak helyet. Az első 
mérkőzésen a házigazda és későbbi ezüstérmes 
VG Bau Klíma ellen 0:0-át játszottak. A második 
csoportmérkőzésen 0:2-re kikaptak a kupát bron-
zéremmel záró Papi Bau-tól, végül a Szedett Ve-
dett nevű ellenfelüket Janzó Dávid góljával sikerült 
0:1-re legyőzniük.
4 ponttal csoportharmadikként jutottak tovább, 
a negyeddöntőben a későbbi tornagyőztes Maxim 
Zrt.-vel csaptak össze. Ugyan 3:0-ás vereséggel 
búcsúztak a tornától, de joggal lehetünk büszkék 
a csapatra, ugyanis egy rendkívül erős mezőnyben 
kellett helyt állniuk.
A tokod-üveggyári labdarúgók a december 30-i 
esztergomi, illetve a január 19-i dorogi tornával 
hangoltak a Kistelepülések Bajnokságának folyta-
tására. Eredményes tavaszt kívánunk!

(Forrás: TÜSC Facebook)

Kupákon szerepelt a TÜSC
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Már kapható a TokodikumHagyományos nyújtás nélküli 

rétestészta készítése
Szükséges alapanyagok:
• Tészta: 12 ek (evőkanál) liszt , 6 ek olvasztott 

zsír, 2 tojás, tejföl, amennyit fölvesz a tészta, 
hogy könnyen nyújtható legyen.

• Rántás: 8 ek zsír, 6 ek liszt.
• Mákos-almás töltelék (2 rúdhoz): 10 dkg da-

rált mák, 3-4 db alma reszelve, 10 dkg porcu-
kor, 1 kávéskanál fahéj, citromhéj.

• Túrós töltelék (2 rúdhoz): 50 dkg túró, 2-3 ek 
tejföl ( helyettesíthető citrom ízesítésű jog-
hurttal, nagyon finom lesz tőle), 10 dkg porcu-
kor, citromhéj.

Elkészítés: a tészta alapanyagait kézzel, vagy ro-
botgéppel gyúrjuk össze puha, könnyen formál-
ható masszává, majd legalább egy fél órára tegyük 
félre pihenni.
Ezalatt elkészíthetjük a különféle töltelékeket.  
A fentieken kívül lehet bele kimagozott meggyet, 
cseresznyét, szilvát is tenni, ízlés szerint variálha-
tók a töltelékek.
Készítsük el a rántást, csak kicsit kell pirítani. 
Nyújtsuk ki a tésztát téglalap formájúra, ken-
jük rá a rántást, majd tekerjük föl, mint a bejglit.  
A rudat vágjuk 4 részre, ezeket egyenként nyújt-
suk ki téglalap alakúra. Előfordul, hogy kifolyik 
a rántás, ilyenkor szórjuk meg alaposan liszttel 
a deszkánkat. Tegyük bele a tölteléket, tekerjük 
föl, és mehet a zsírozott( vagy sütőpapírral bélelt) 
tepsibe.
180 C°-on süssük pirulásig, az idő sütőnként vál-
tozó, nem tart sokáig.

Jó étvágyat! 

Farszki Tiborné

Új, a falu értékeit bemutató könyv jelent meg. Az 
Önkormányzat Értéktári Bizottsága számos helyi 
civil közreműködővel együtt 2022 és 2024 kö-
zött állította össze a „Tokodikum” című könyvet, 
amely a település természeti, történelmi, kultu-
rális értékeit, és a Tokodon hajdan zajló népi- és 
iparművészeti tevékenységeket foglalja össze.

A Tokodikum című könyv négy fejezetből áll, va-
lamennyi fejezetben szöveges és látványos képi 
illusztrációkkal mutatjuk be településünk érté-
kes területeit, helyszíneit, kulturális eseményeit, 
vagy épp tevékenységeit, legyen szó a Hegyes-
kőről, a Pékárka-dűlőről, a Várberekről, a Hősök 
szobráról, a Farsangtemetésről, a tokodi népvi-
seletről, csuhéfonásról vagy éppen a szövésről. 

A könyv célja a jövő nemzedékei számára meg-
örökíteni azt, hogy Tokod múltját és jelenét mi-
lyen értékes helyek és ünnepek, vagy tevékenysé-
gek határozták meg. A kötet nyomtatását a Tokod 
Nagyközségért Alapítvány támogatta. 
Ezúton tisztelettel köszönjük az Alapítvány és 
a közreműködők segítségét, továbbá azon sze-
mélyek munkáját, akik megelőző kutatásukkal, 
gyűjtemények létrehozásával megalapozták a 
kötet elkészítését. A Tokodikum a Nagyközségi 
Könyvtárban kapható. 

Tisztítsuk meg a József Attila út és 
vasútállomás környékét! 

Önkormányzatunk civil önkéntesekkel együtt egy 
közösségi zöldfelület-tisztítást tervez 2025. már-
cius 22-én szombaton délelőtt 9 órától a 10-es főút 
mentén, a József Attila út és a vasútállomás közöt-
ti területen. A nap folyamán a közterületen fekvő 
gaz, avar lenyírását, illetve a fák lemetszését, rit-
kítását, felesleges cserjék eltávolítását és szemét 
összeszedését végeznénk el. A munkálatok végén 
ebédre invitáljuk az önkénteseket. Kérünk benne-
teket, csatlakozzatok hozzánk néhány órára, tisz-
títsuk meg együtt az üveggyári közterületet! 
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Tokod

i kopogtató  15.
Elérhető a 2025. I. félévi hulladéknaptár

2025 januárjától a VERTIKAL Group Nyrt. helyett a Közép-Magyarországi Hulladékgazdálkodási Non-
profit Kft. szállítja el a lakossági hulladékot Tokodon. A szolgáltató megküldte önkormányzatunknak 
a 2025-ös első féléves, Tokodra vonatkozó hulladéknaptárt. A változás értelmében a kommunális 
hulladékot mostantól csütörtökönként gyűjtik össze. Arra kérik az ingatlantulajdonosokat, hogy a 
hulladékot a szállítás napján reggel 6 óráig úgy helyezzék ki az ingatlanok elé, hogy azzal a gyalogos- 
és a járműforgalmat se korlátozzák!

Tokod SE felnőtt tavaszi sorsolás

FÁJÓ SZÍVVEL BÚCSÚZUNK 
ELHUNYT LAKOSAINKTÓL!

- Fekete Zoltán         50 éves
- Fórizs Ferenc Bálint        57 éves
- Zombori Antal         83 éves
- Ölbei Imre          69 éves
- Takács Miklósné (Mede Erika Mária) 69 éves
 - Robotka Tímea         48 éves
- Süveges Lajos         84 éves

SOK SZERETETTEL KÖSZÖNTJÜK 
KÖZSÉGÜNK ÚJSZÜLÖTTEIT:

• Jónás Martin
• Gali Apollónia
• Kajtár Emma
• Korsós Anna

Anyakönyvi hírek

Rendezvények tervezett időpontjai

• 2025.02.15. Tát-Tokod Borverseny
• 2025.03.04. Farsangtemetés
• 2025.03.08. Nőnapi bál
• 2025.03.14. Március 15-i ünnepség
• 2025.04.11. Költészet Napja
• 2025.05.24. Kockahegyi Piknik
• 2025.05.26. Hősök napi koszorúzás
• 2025.06.28. Nyitott pincék
• 2025.08.02 Bányász megemlékezés
• 2025.08.20 Szent István Nap
• 2025.09.13. Szüreti és Falunap
• 2025.09.20. Üveggyári Bográcsparti
• 2025.10.04. Őszi szőlőhegyi túra
• 2025.10.07. Idősek napja
• 2024.10.22. 1956-os megemlékezés
• 2025.11.16. Búcsú borszentelés
• 2025.11.17. Szent Márton-nap
• 2025.12.06. Mikulás
• 2025.12.07. Adventi vásár (Falu)
• 2025.12.21. Falukarácsony
• 2025.12.31. Szilveszteri bál

Az önkormányzat a rendezvények időpont  
és helyszínváltoztatásának jogát fenntartja.
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